
 
 

P r o t o k ó ł  Nr XXV/2008  
 

 z posiedzenia sesji Rady Miejskiej w Kazimierzy Wielkiej 
z dnia 24 czerwca 2008 r. 

 
Przewodniczący Rady Krzysztof Magnes o godz. 13.20 otworzył  kolejne 
posiedzenie sesji i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości / listy 
obecności w załączeniu / stwierdził quorum, bowiem na  stan Rady 15,  
w obradach uczestniczy 13 radnych ,nieobecni , usprawiedliwieni : K. Szastak , 
B. Matera. 
Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia:   

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacja o bieŜącej pracy Burmistrza między sesjami. 
4. Informacja przewodniczących komisji o bieŜącej pracy między sesjami. 
5. Interpelacje radnych. 
6. Uchwała w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek 

opłaty targowej na 2008 rok, sposobu ich poboru oraz wynagrodzenia za 
inkaso. 

8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie poboru czynszów 
mieszkaniowych i wysokości wynagrodzenia za pobór. 

9. Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkole publiczne prowadzone przez gminę Kazimierza Wielka. 

10. Uchwała w sprawie zatwierdzenie sprawozdania finansowego za okres od 
01.01.2007 do 31.12.2007 Zakładu Gospodarki Komunalnej   
i Mieszkaniowej w Kazimierzy Wielkiej. 

11. Uchwała w sprawie zatwierdzenie sprawozdania finansowego za okres od 
01.01.2007 do 31.12.2007 Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej   
w Kazimierzy Wielkiej. 

12. Uchwała w sprawie zatwierdzenie sprawozdania finansowego za okres od 
01.01.2007 do 31.12.2007 Kazimierskiego Ośrodka Kultury   
w Kazimierzy Wielkiej. 

13. Uchwała w sprawie odwołania Zastępcy Kierownika USC   
w Kazimierzy Wielkiej. 

14. Uchwała w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu  nieograniczonego  
nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność gminy. 

15. Uchwała w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu  nieograniczonego 
nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność gminy. 

16. Uchwała w sprawie zatwierdzenia  Planów Odnowy Wsi : Podolany, 
Zagórzyce, Stradlice i Kazimierza Mała na lata 2008 –2014. 



 
 
 
     17.Uchwała w sprawie przeniesienia na własność Związkowi   
          Międzygminnemu  „ Nidzica” w Kazimierzy Wielkiej oczyszczalni    
          ścieków stanowiącej własność  gminy. 
     18.Sprawy róŜne, wolne wnioski. 
Ad.p.1 
Poprawki do przedstawionego porządku wniósł Burmistrz M i G – A. Bodzich. 
Prosi o wycofanie z niego pkt. 8 i 15 a dodatkowo wnieść  punkt tj. projekt 
uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych. Innych zmian nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady proponuje aby w miejsce wycofanej uchwały w pkt.8 
wnieść projekt dodatkowej  uchwały proponowanej przez Burmistrza. Rada nie 
wyraziła sprzeciwu i w głosowaniu 14 za przyjęła zgłoszone poprawki oraz 
jednogłośnie przyjęła plan porządku obrad wraz z poprawkami. 
Ad.p.2 
Uwag do protokółu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej z dnia 26 maja br. nie 
zgłoszono, przyjęty został przez aklamację.  
Ad.p.3 
Burmistrz informuje - w okresie międzysesjam doszło do następujących 
wydarzeń: 

- zakończona i rozliczona została inwestycja pod nazwą – wodociąg w 
Wojciechowie.  

- w duŜym stopniu zaawansowane są prace kładki w parku , termin jej 
oddania ok. 30 lipca br.  

- ogłoszono przetarg na wodociąg Marcinkowice – Lekszyce , oraz  
na drogi  Gabułtów ,Głuchów , Odonów  i na kanalizację w Odonowie pod nowe 
osiedle. Przewidywany termin sprzedaŜy działek 30 września br.  
Pojawiła się szansa uzyskania pieniędzy z Programu Spójność i w tym zadaniu 
inwestorem byłby Związek Międzygminny Nidzica. Związek składał by 
wniosek na dofinansowanie : remontu oczyszczalni ścieków , kanalizacji 
pozostałej części Kazimierza Wielka oraz sołectw połoŜonych wokół 
Kazimierzy W : Słonowice, Cudzynowice Hołdowiec.  Realizacja inwestycji 
byłaby rozłoŜona na okres 3 lat . Dofinansowanie z środków UE wynosi 80% , 
20% udział własny gminy. NajwaŜniejszymi czynnikami w tym wniosku są: 
wymóg aglomeracji tz. ma być zachowany przelicznik 120 mieszkańców na 
1km sieci. Konsultanci wyłonieni w przetargu  przez Nidzicę mają  opóźnienie 
w opracowaniu  prognoz. 



Burmistrz sugeruje  aby jeszcze w br. ogłosić przetarg na wykonanie 
dokumentacji na kanalizację  Wojciechowa  , kanalizację i wodociąg Stradlic i 
Podolan . 
 
Ad.p.4 
Przewodniczący informuje ,Ŝe w okresie między sesjami ,posiedzenia odbyły 
wszystkie komisje Rady lecz w tym punkcie zostaną złoŜone  relacje z dwóch 
posiedzeń : Komisji Oświaty i Komisji Rolnictwa.   Informacje z posiedzeń 
komisji Finansowej i Rewizyjnej ich przewodniczący przekaŜą podczas 
omawiania pkt.10,11,12 porządku obrad. Zgodnie z zapowiedzią jako pierwszy 
omawianie punktu rozpoczął Przewodniczący Komisji Oświaty M. Szmuc. 
Komisja odbyła posiedzenie w dniu 4 czerwca br. na którym poruszane były 
następujące sprawy: 

1. Opinia pracy KOK 
a/ sprawozdanie merytoryczne i finansowe za 2007 r, 
b/ przedstawienie planu pracy merytoryczne i gospodarcze placówki oraz jego ocena  
     na 2008 r. 
c/ przedstawienie i omówienie kalendarza imprez kulturalnych oraz uroczystości  
    organizowanych przez KOK, 
d/ wizja rozwoju KOK – w świetle proponowanych zmian organizacyjnych   
    /oddzielnie działalności  merytorycznej od remontowej, wydzielenie świetlic  
    wiejskich/, 
e/ funkcjonowanie wyremontowanej „ Baszty” Muzeum Ziemi Kazimierskiej   
     i  Informacji Turystycznej, 
f/ współpraca z innymi podmiotami kultury – „ Gorzkowianie” , animatorzy kultury   
    i sztuki, 
g/ funkcjonowanie świetlic wiejskich. 

2. Sprawy róŜne , wolne wnioski. 
Protokół z tego posiedzenia znajduje się do wglądu w biurze Rady.  
23 czerwca br. pracowała komisja Rolnictwa która w swym porządku 
przewidziała następujące punkty:  

1. Informacja o stanie przygotowania do pozyskania środków unijnych na budownictwo 
wodno – kanalizacyjne. 

2. Dziedzictwo narodowe na terenie wsi – pozyskanie środków unijnych. 
3. Przygotowanie i organizowanie doŜynek gminnych. 
4. Sprawy róŜne, wolne wnioski. 

Pytań i uwag ze strony radnych nie zgłoszono. 
Ad.p.5 
Interpelacje zgłosili :  
1/Radny K. Ziętek – czy odbył się przetarg na budynek byłej szkoły 
podstawowej  w Stradlicach?  
2/Radny K. Minor – czy II etap kanalizacji w Odonowie będzie prowadzony do 
mającego powstać tam  nowego osiedla czy dalej przez centrum wsi? Jest to 
bardzo waŜna informacja dla  mieszkańców.  



W odpowiedzi Burmistrz informuje : na szkołę w Stradlicach  odbyły się dwa 
przetargi które nie zostały rozstrzygnięte. Obecnie ogłoszono ponowny przetarg 
którego termin wyznaczono na miesiąc  sierpień br. 
Jeśli chodzi o zapytanie drugie , burmistrz informuje ,Ŝe  został ogłoszony 
przetarg na niewielki odcinek kanalizacji do nowego osiedla natomiast są  
problemy własnościowe które nie pozwolą ogłosić przetargu na II etap 
kanalizacji biegnącej przez wieś Odonów.  
Ad.p.6 
Skarbnik Gminy Z. Nocoń wyjaśnia – zmiany w budŜecie wynikają głównie z 
uzyskania dodatkowych środków które zwrócił gminie Zakład Ceramiki 
Budowlanej z tytułu zaległości podatkowych . Zwrócono kwotę 1.070.000 zł co 
umoŜliwiło przekazać 300.000 zł  KZGK na jego oddłuŜenie i 150.000 zł na 
bieŜące jego wyposaŜenie. W tym budŜecie z tytułu podatku od nieruchomości 
wprowadzona została kwota  560.000 zł , oraz 285.000 zł z tytułu sprzedaŜy 
składników majątkowych / 22 działki w Odonowie/ oraz róŜne rozliczenia 
10.700 zł. Zwiększone dochody o kwotę 855.700 zł w głównej mierze bo aŜ 
753.000 zł przeznaczone zostaną na wydatki majątkowe / drogi gminne/ . 
Dodatkowo na drogi gminne przeznaczone jest 455.000 zł w tym  na wydatki 
majątkowe 365.000 zł. Zwiększono kwotę na wodociąg Marcinkowice – 
Lekszyce – 300.000 zł, ponadto 16.000 zł naleŜy dołoŜyć na planowany w tym 
roku zakup samochodu, 15.000 zł na obiekty sportowe / Klub Jawornik/. 
JeŜeli chodzi o wydatki bieŜące zwiększona jest dotacja przedmiotowa dla KOK 
którą przeznacza się na zakup stroi  Zespołu Ludowego Gorzkowianie. 
Zwiększeniu uległy takŜe wydatki na promocję gminy i straŜ miejską. 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Rada Miejska w głosowaniu / 13 za/ przyjęła uchwałę Nr XXV/165/08  
w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. która stanowi załącznik do 
protokołu.   
Ad.p.7 
Skarbnik Gminy p. Z. Nocoń wyjaśnia – zmiana tej uchwały wynika z faktu 
likwidacji Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Kazimierzy 
Wielkiej i powołania z dniem 1 czerwca nowego zakładu budŜetowego pod 
nazwą Kazimierski Zakład Gospodarki Komunalnej . Zmiany dokonuje się w § 
1 ust. 4 dotychczasowej uchwały w tej sprawie z wpisaniem nowego brzmienia 
nazwy tego Zakładu.  
Uwag i zapytań nie zgłoszono. Rada jednogłośnie przyjęła uchwałę  zmieniającą 
Nr XXV/166/08 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej na 2008 
rok, sposobu ich poboru oraz wynagrodzenia za inkaso. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu.  
Ad.p.8 
Zabierając głos nacz. Wydz. RG – K. Śliwakowski wyjaśnia ,Ŝe w związku ze 
zmianą nazwy Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 
Kazimierski Zakład Gospodarki Komunalnej naleŜy dokonać korekty zapisu w  



§ 1 i § 2 i podjąć przedmiotową uchwałę dostosowaną do obecnej sytuacji. 
Pytań ze strony Rady nie zgłoszono i jednogłośnie przyjęto uchwałę  
Nr XXV/167/08 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Ad.p.9 
 Sprawa ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne 
prowadzone przez gminę Kazimierza Wielka  był tematem dyskusji komisji 
Rewizyjnej oraz komisji Oświaty Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa 
Publicznego  Rady Miejskiej – informuje dyr. Zespołu Szkól – H. Chałuda. 
Komisja rewizyjna która wypracowała stanowisko podniesienia opłaty na 80 zł 
miesięcznie od kaŜdego dziecka z zastrzeŜeniem ,Ŝe opłata za drugie i kolejne 
dziecko wynosić będzie 50 zł. 
Komisja Oświaty wypracowała stanowisko podniesienia opłaty równieŜ na 80 zł  
z zastrzeŜeniem ,Ŝe opłata za drugie i następne dziecko będzie wynosiła 40 zł.  
W związku z powyŜszym w projekcie  tej uchwały opłatę za drugie i kolejne 
dziecko podano alternatywnie 40 i 50 zł do rozstrzygnięcia Rady na dzisiejszej 
sesji. Informuje ,Ŝe opłaty za przedszkola nie były podnoszone od 1 września 
2000 r. Opłata do chwili obecnej wynosiła 40 zł od pierwszego dziecka od 
pozostałych dzieci z tej samej rodziny 20 zł. Prowadzenie przedszkoli jest 
zadaniem własnym gminy za które nie otrzymuje Ŝadnych subwencji , koszty 
pokrywa z własnego budŜetu. Za 2007 rok wynosiły one 687.300 zł . Wpływy z 
opłat uiszczanych od rodziców dzieci ,za rok ubiegły wynosiły 44.700 zł  co 
stanowi 6,5% całej kwoty resztę dopłacała gmina.  
Badając jakie są wielkości opłat za przedszkola w sąsiednich gminach  
stwierdza ,Ŝe są one o wiele wyŜsze od stosowanych w naszym przedszkolu.  
Zgodnie z ustawą o Związkach Zawodowych projekt tej uchwały został 
skierowany do Związków Zawodowych ZNP w Kazimierzy Wielkiej oraz 
Międzyzakładowej Organizacji Związkowej NSZZ „ Solidarność” Pracowników 
Oświaty i Wychowania w Kazimierzy Wielkiej w celu wydania opinii i w obu 
przypadkach  była ona pozytywna . 
Pytanie zgłosił radny K. Minor – jakie są koszty Ŝywienia dzieci. Odpowiedzi 
udzielił H. Chałuda. 
Ile jest dzieci  drugich , trzecich i jaka to jest kwota opłat  - zapytał radny  
J. Maroszek ? W odpowiedzi p. dyr. Przedszkola E. Włusek –  liczba takich 
dzieci to ok. 10%  ogółu.  
PoniewaŜ nie zgłoszono innych pytań Przewodniczący Rady przystąpił do  
głosowania wniosku Komisji Rewizyjnej tj. podwyŜszenia opłaty za przedszkole 
na 80 zł od pierwszego dziecka i pozostałych dzieci z tej samej rodziny na 50 zł.  
W wyniku głosowania / 12 za, 1 wstrzym/.  
Następnie Rada Miejska w głosowaniu / 13 za/ przyjęła uchwałę  



Nr XXV/168/08 w powyŜszej sprawie, która stanowi załącznik do protokołu. 
Przewodniczący K. Magnes  dodał ,Ŝe  sprawom przedszkola będzie zajmowała 
się corocznie  merytoryczna komisja oraz Rada Miejska. 
Ad.p.10 ,11,12 
W kolejnych punktach opinie komisji w sprawie sprawozdań finansowych  
Zakładu GK i M ,Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej oraz KOK wyrazili 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej i Finansowej.  W kaŜdym z nich opinia ta 
była pozytywna bez uwag. Przystąpiono do głosowania uchwał. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła uchwały :  
       - Nr XXV/169/2008 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za   
         okres od 01.01.2007 r. do 31.12.2007 r. Zakładu Gospodarki Komunalnej i  
         Mieszkaniowej w Kazimierzy Wielkiej, 

- Nr XXV/170/2008 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
za okres od 01.01.2007 r. do 31.12.2007 r. Miejskiej i Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Kazimierzy Wielkiej, 

- Nr XXV/2008 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 
okres od 01.01.2007 r. do 31.12.2007 Kazimierskiego Ośrodka Kultury w 
Kazimierzy Wielkiej. Uchwały stanowią załączniki do protokołu.  

Ad. p 13. 
Naczelnik Wydz. ASO – R. Płaszewski informuje, Ŝe projekt uchwały  
w sprawie odwołania zastępcy kierownika USC w Kazimierzy Wielkiej 
przygotowany został z tego względu ,Ŝe powołany w 2005 r. na to stanowisko 
Jacek Wójcik przebywa do marca 2009 r. na urlopie bezpłatnym co skutkuje 
tym ,Ŝe nie moŜe zastępować w obowiązkach , kierownika USC  oraz blokuje 
etat.  
 
Aby skutecznie rozpisać konkurs na to stanowisko potrzebna jest uchwała 
odwołująca  dotychczasowego z- cę kierownika USC . Prosi o przyjęcie 
uchwały w tej sprawie.   
Uwag i zapytań nie zgłoszono. Rada Miejska jednogłośnie przyjęła uchwałę  
Nr XXV/172/08 w sprawie odwołania zastępcy kierownika Urzędu Stanu 
Cywilnego w Kazimierzy Wielkiej.  
Ad.p.14 
W kolejnym punkcie Nacz. K. Śliwakowski informuje ,Ŝe projekt uchwały 
dotyczy sprzedaŜy w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomość 
niezabudowaną połoŜoną w sołectwie Odonów. Nieruchomość ta zawiera 22 
działki i stanowi własność gminy Kazimierza Wielka . Przeznaczenie do 
sprzedaŜy w/w działek pozwoli na zaspokojenie potrzeb mieszkalnych i 
zagospodarowanie ich poprzez zabudowę budynkami mieszkalnymi 
jednorodzinnymi. SprzedaŜ ich odbędzie się w miesiącu wrześniu br. 
Pytań w tym temacie nie zgłoszono. Rada Miejska w głosowaniu / 13 za/ 
przyjęła uchwałę Nr XXV/173/08 w sprawie jak wyŜej , która stanowi załącznik 
do protokołu .  



Ad.p.15 
Kontynuując porządek obrad Nacz. K. Śliwakowski przekazuje ,Ŝe   pojawia się 
moŜliwość pozyskania pewnych środków UE na poprawę infrastruktury 
istniejących budynków świetlic  oraz remiz straŜackich w sołectwach Podolany , 
Zagórzyce, Stardlice i Kazimierza Mała  dlatego teŜ  opracowano plany odnowy 
tych wsi. Plany są niezbędne do złoŜenia wniosku na ten projekt w Urzędzie 
Marszałkowskim. W uzupełnieniu z-ca burmistrza Cz. Kowalski dodał ,Ŝe 
wniosek opiewa na kwotę 500.000 zł plus środki z gminy. 
Zapytań nie zgłoszono. Rada Miejska jednogłośnie przyjęła uchwałę  
Nr XXV/174/08 w sprawie zatwierdzenia Planów Odnowy Wsi Podolany, 
Zagórzyce, Stradlice, Kazimierza Mała na lata 2008 – 2014. Uchwała wraz z 
załącznikami stanowi załącznik do protokołu.  
Ad.p.16 
 W kwestii ostatniej uchwały dzisiejszego porządku obrad K. Śliwakowski 
informuje – wyraŜa się zgodę na przeniesienie na własność Związkowi 
Międzygminnemu Nidzica w Kazimierzy Wielkiej , oczyszczalni ścieków w 
celu jej eksploatacji. Oczyszczania ta wybudowana została przez Gminę  
Kazimierza Wielka. W celu pozyskania zewnętrznych środków na jej 
modernizację  i realizowania takiej inwestycji, koniecznym jest aby inwestor 
czyli Związek Międzygminny Nidzica był właścicielem obiektu na którym 
prowadzone będą roboty budowlane. Pytań ze strony radnych brak. 
Rada Miejska w głosowaniu / 13 za/ przyjęła uchwałę w sprawie przeniesienia 
na własność Związkowi Międzygminnemu Nidzica w Kazimierzy Wielkiej 
oczyszczalni ścieków stanowiącej własność gminy. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu.                                                                                      
 
 Ad.p. 17 
W sprawach róŜnych radny B. Warchoł zakomunikował ,Ŝe tegoroczne doŜynki 
gminne odbędą się 24 sierpnia br. we wsi Hołdowiec o czym dyskutowano na 
komisji rolnictwa.  
Innych spraw nie zgłoszono,  Przewodniczący K. Magnes dziękując  zebranym 
za udział w dzisiejszej sesji  zamknął obrady o godz. 14.40.  
Protokołował: 
    B. Kwaśny       Przewodniczący 
        Rady Miejskiej 
 
        Krzysztof Magnes  
 
 


